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PROTOKÓŁ 0012.3.8.2015 
z posiedzenia Komisji Edukacji 
w dniu 26 sierpnia  2015 roku 

 

Miejsce posiedzenia: sala nr 130 Urzędu Miasta 
Czas posiedzenia: 14.00- 15.20 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Ocena przygotowania szkół podstawowych do przyjęcia dzieci 6 i 7 letnich 
do szkoły pod względem: ilości uczniów, infrastruktury, bazy dydaktycznej, 
organizacji opieki po lekcjach, pomocy pedagogicznej, logopedycznej 
uczniom z dysleksją rozwojową. Posiedzenie wyjazdowe do wybranych 
szkół – SP 16, SP 9. 

4. Bezpieczna droga do i ze szkoły. 

5. Wolne głosy i wnioski 

6. Przyjęcie protokołów z 19 maja oraz 10 czerwca 2015 r.  

 Ad.1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Komisji- Anna Toborowicz.  
Powitała przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 

Ad.2  

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0,wstrzymujących się 
– 0. 

Ad.3 

Ocena przygotowania szkół podstawowych do przyjęcia dzieci 6 i 7 letnich do 
szkoły pod względem: ilości uczniów, infrastruktury, bazy dydaktycznej, 
organizacji opieki po lekcjach, pomocy pedagogicznej, logopedycznej uczniom z 
dysleksją rozwojową. Posiedzenie wyjazdowe do wybranych szkół – SP 16, SP 9. 

Naczelnik Wydziału Edukacji-Andrzej Pawłowski przedstawił informację dotyczącą 
przygotowania szkół podstawowych do przyjęcia dzieci 6 i 7 letnich. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
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Andrzej Pawłowski 
 - chciałbym się jeszcze skupić na kilku rzeczach, które się jeszcze dzieją do 
zakończenia wakacji. Dzisiaj toczyły się rozmowy z Dyrektorami kilku Szkół –  
SP nr  10, SP nr  17, SP nr 9. Okazało się, że klika dzieci w ciągu wakacji 
wyjechało i liczebność w oddziałach się zmniejszyła. W SP nr 9 jest taka 
sytuacja, że ogółem w klasach pierwszych mamy 102 dzieci. Nie da się równo 
podzielić 6 i 7 latków. Rocznikowo chcieliśmy podzielić dzieci, aby klas nie 
mieszać. Wiązałoby się to z tym, że dzieci 7 letnie byłby bardziej liczne 
oczywiście z zachowaniem prawa czyli max. 25 dzieci. W klasach gdzie byłyby 
dzieci 6 letnie byłoby 17 i 18 dzieci. Myślę, że takie rozwiązanie przyjmiemy. W 
związku z tymi ruchami Pani Dyrektor będzie potrzebowała 5 oddziałów, a miała 
zaplanowane w arkuszu organizacyjnym 4 oddziały. Jeżeli chodzi o SP nr 17 to w 
4  bądź 5 klasie będzie połączenie klas. Oddział będzie liczyć 23 dzieci.  Jeżeli 
chodzi o ogólną ocenę przygotowania placówek to wystawił bym ocenę 4-. Są 
oddziały które nie są przygotowane tak jak by życzyli sobie tego nauczyciele i 
rodzice. Staramy się tak przygotować placówki, aby dzieci miały optymalne 
warunki do nauki. Jeżeli chodzi o podręczniki darmowe to w szkołach już są. 
Natomiast obawiamy się, że z materiałami ćwiczeniowymi może być poślizg. 
Dotyczy to klas 2 i 1 klas Gimnazjum. Może nie być podręczników na czas. Nie 
zależy to od nas.  
 
Anna Toborowicz 
 - W których placówkach nie ma boisk i ewentualnie kiedy można się spodziewać 
budowy tych boisk? Jak wygląda sytuacja z remontem boisk? Które szkoły mają 
dobry stan techniczny boisk? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Na pewno bardzo mocno o boisko upomina się ZS nr 3 i ZSH,  boisko przy ZS 
nr 12 na osiedlu Tysiąclecia. Wiemy , że są przygotowane dwa projekty na dwa 
boiska SP nr 9 i ZSH. Wydaje mi się, że nie stać miasta na budowę dwóch boisk 
praktycznie obok siebie. Będziemy musieli zdecydować gdzie takie boisko 
powstanie.  
 
Gorgol Tadeusz 
 - Co z boiskiem przy SP nr 16? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Plac budowy powinien zostać już przekazany. Umowa była podpisana w 
sierpniu. Prace lada dzień się rozpoczną.  
 
Anna Toborowicz 
 - Wspólnie z Komisją Edukacji składaliśmy wnioski do budżety miasta na 2016 
rok gdzie uwzględnialiśmy boisko przy ZS nr 3, SP nr 9, ZSH, SP nr 17, SP nr 21. 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Jeżeli chodzi o boisko przy SP nr 21 to sprawa jest w toku. Aktualnie Proboszcz 
wykonuje parking i boisko przy SP nr 21 będzie wyremontowane. Pani Dyrektor 
ma środki na ten cel.  
 
Elżbieta Siwiec 
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 - Wszystkie boiska, które Pani Przewodnicząca wyczytała są w złym stanie.  
 
Anna Hetman 
 - Nie ulega wątpliwości, że stan boisk wymaga remontu, a w niektórych 
przypadkach drastycznych zmian. W związku z sytuacją finansową jaką mamy 
nie jesteśmy w stanie wprowadzić kolejnych zadań inwestycyjnych. Na chwilę 
obecną poszukujemy innych rozwiązań. Potrzeby są ogromne.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Boiska, które będą w najbliższym czasie robione to boiska przy ZS nr 8, SP  
nr 21, SP nr 16.Do rozstrzygnięcia pozostają boiska przy ZS nr 3, SP nr 9, ZSH, 
SP nr 17. 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Nabór uczniów jest w dużej mierze uzależniony od bazy sportowej. 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Chciałbym jeszcze zwrócić uwagę na termomodernizacje przy SP nr 4. Firma, 
która wykonuje remont do końca sierpnia miała zakończyć pracę wewnątrz 
budynku. Prace zostały przesunięte do 6 września. Trochę będzie utrudniony 
dostęp do sal dydaktycznych. 3 sale są wyłączone.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Czy chodnik przy szkole będzie wykonany razem z termomodernizacją? 
 
Anna Hetman 
 - Jest to odrębne zadanie.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Chodnik będzie zrobiony w przyszłym roku.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Czy funkcjonuje jeszcze program boisk Orlik? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Był to program rządowy, który się skończył.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Czy są jakieś alternatywy? 
 
Anna Hetman 
 - W Ministerstwie Sportu są dofinansowania, ale potrzebny jest wkład własny. 
 
Tadeusz Gorgol 
 - Ile kosztuje remont takiego boiska? 
 
Anna Hetman 
 - Zależy co chcemy zrobić.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jaka jest prognozowana przyszłość placów zabaw? 
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Anna Hetman 
 - W tej chwili nie ma żadnego programu rządowego z którego moglibyśmy 
skorzystać.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Projekt do którego chcielibyśmy przystąpić to projekt w ramach Subregionu 
Śląsko-Cieszyńskiego. W tym projekcie szkoły indywidualnie muszą się zgłosić do 
projektu. Projekt jest przy współpracy  Karviny i Havierzovwa. Na pewno 
będziemy o środki aplikowali.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jeżeli chodzi o Przedszkola to są Przedszkola gdzie prawie wszędzie są place 
zabaw, ale niektóre wymagają kapitalnego remontu. Przypomnę Państwu 
Przedszkola gdzie jest dobry stan placów zabaw – PP nr 4, PP nr 7, PP nr 10, PP 
nr 11, PP nr 12, PP nr 15, PP nr 16, PP nr 18, PP nr 19, PP nr 21. Remontu 
wymagają  - PP nr 3, PP nr 6, PP nr 8, PP nr 13, PP nr 17, PP nr 24, PP nr 26. 
 
Andrzej Pawłowski 
 - W Zdroju mamy dwa Przedszkola , które wymagają nakładów finansowych. 
Zastanawialiśmy na remont jednego Przedszkola kompleksowo tym samym 
decydując się na jedno Przedszkole w tej dzielnicy. Jest to na razie luźny pomysł.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Oba Przedszkola są pełne.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Dodam, że od 1 września 2015 roku będziemy mieli o 10 oddziałów mniej w 
Przedszkolach w skali miasta.  
 
Iwona Rosińska 
 - Przy SP nr 5 na placu zabaw była uszkodzona nawierzchnia. Czy zostało to 
naprawione? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Tak, w ramach reklamacji.  
 
Ad. 4 
 
Anna Toborowicz 
 - Proszę powiedzieć jak wygląda bezpieczna droga dziecka do szkoły? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Na pewno przy SP nr 4, na ul. Łowickiej (jest strażnik przejścia) są miejsca, 
które wymagają ostrożności.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Również nawierzchnia od przychodni na ul. Wrocławskiej do ZS nr 3 i SP nr 19. 
Są dwie części nawierzchni – do poruszania się pieszo i do jazdy samochodem. 
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Obie te części niczym się nie różnią. Dziecko nie jest w stanie rozpoznać czy jest 
to część dla samochodów czy dla pieszych.  
 
 
Tadeusz Gorgol 
 - Na ul. Wyzwolenia w kierunku Bzia też jest niebezpiecznie. Interpelowałem o 
wykonanie przejścia dla pieszych, ale otrzymałem odpowiedź, że jest to 
niemożliwe.  
 
Anna Hetman 
 - Wszystko musi być zgodne z przepisami.  
 
Iwona Rosińska 
 - Przy SP nr 17 jest potrzeba zamontowania sygnalizacji świetlnej.  
 
Anna Toborowicz 
 - Sygnalizacja świetlna jest również potrzebna przy ZS nr 13. Chodzi o 
przechodzenie z ul. Świerczewskiego do szkoły. Na ul. Klubowej rodzice proszą o 
oznakowanie  przy Przedszkolu (pasy, progi zwalniające). 
 
Elżbieta Siwiec 
 - Proponuję, aby zaprosić na jedno z posiedzeń Komisji Zespół ds. ruchu 
drogowego, aby wytłumaczyli nurtujące nas sprawy. 
 
Anna Toborowicz 
 - Chciałam poruszyć temat świetlic. Jest bardzo dużo chętnych dzieci do świetlic 
i obawiam się o pomieszczenia  - Jak Dyrektorzy poradzą sobie z taką dużą 
ilością dzieci? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - W ub. roku 8 bądź 9 etatów zostało dołożonych ze względu na większe 
zapotrzebowanie w świetlicach. Zapotrzebowanie jest  w pierwszych miesiącach 
(wrzesień, październik, listopad) następnie zapotrzebowanie spada. W tym roku 
SP nr 10, SP nr 6 i SP nr 12 zgłosiło, że potrzebują zaadoptować dodatkowe sale. 
W pozostałych szkołach nie było problemów.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jak wygląda pomoc psychologiczno-pedagogiczna i logopedyczna w szkołach? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - W tym zakresie jest najwięcej do zrobienia. W przedszkolach pomoc 
logopedyczna jest zapewniona natomiast w szkołach jest wiele do zrobienia. 
Liczba problemów rośnie z roku na rok. W każdej szkole jest pedagog szkolny. 
Potrzeby są duże. Rozważamy dodatkowy etat mobilny w PPP. 
 
Anna Toborowicz 
 - Składaliśmy wniosek do Budżetu na 2016 w sprawie zwiększenia etatów w PPP, 
jak również zatrudnienie logopedów, pedagogów, psychologów wg. potrzeb. 
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Magiera Bernadeta 
 - W naszej szkole przybyło dzieci i pedagog nie jest w stanie wykonać swojej 
pracy. Co w takim przypadku? Czy Dyrektor może starać się o 0,5 etatu. 
 
Anna Hetman 
 - Finansowanie placówek oświatowych na 2016 rok będzie na poziomie grudnia 
2014 roku. Środków nie jesteśmy w stanie zwiększyć. W najbliższym roku nie ma 
zmian jeśli chodzi o etaty. 
 
Magiera Bernadeta 
 - Taka sama sytuacja dotyczy Pań sprzątających. 2 Panie są na zwolnieniu 
lekarskim i zostaje jedna Pani. Nasza szkoła liczy ponad 400 uczniów, czy jest 
możliwość zatrudnienia jednej osoby więcej do administracji?  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Rozmawiałem z Panią Dyrektor na temat sytuacji w SP nr 4.  
 
Toborowicz Anna 
- Jeżeli chodzi o sanitariaty to są  dostosowane do uczniów. Stan jest bardzo 
dobry. Szkoły są wyposażone w dobre pomoce naukowe.  
 
Ad. 5  
 
Wolne głosy i wnioski  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Jaki jest ostateczny los biblioteki w Moszczenicy? 
 
Anna Hetman 
 - Na chwilę obecną biblioteka będzie w Straży Pożarnej, a docelowo do Pana 
…..*. Jeżeli chodzi o szkołę to technicznie zostało ocenione, że jednak wilgoć 
będzie w pomieszczeniu piwnicy i może dojść do zagrzybienia książek.  
 
Tadeusz Gorgol 
 - Nie wiem czy u Pana ……* będzie dobre miejsce. Czy bibliotek nie mogłaby 
zostać tam gdzie jest w szkole, a któraś z klas gimnazjalnych miała by zajęcia w 
pomieszczeniu piwnicy? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Tym samym dzieci z klas 1-3 musiałyby mieć zajęcia na innym piętrze niż 
pozostałe dzieci. 
 
Iwona Rosińska 
 - A co mieszkańcy na to? 
 
Anna Hetman 
 - Mieszkańcy chcą biblioteki w dzielnicy. 
 
Tadeusz Gorgol 
 - W Przedszkolu nie ma miejsca? 
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Andrzej Pawłowski 
 - W Przedszkolu musimy zmienić klatkę schodową bo musimy wykonać 
oddymianie.  
 
Anna Toborowicz 
 - Od kiedy planowana jest zmiana regulaminu wynagradzania nauczycieli? Czego 
będzie zmiana dotyczyć ? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Projekt uchwały chcielibyśmy przedstawić we wrześniu, a jak się nie uda to w 
październiku.  
 
Anna Toborowicz 
 - Czy w regulaminie znajdą się wnioski Komisji Edukacji w sprawie podwyższenia 
dodatków funkcyjnych dla dyrektorów placówek oświatowych i innych stanowisk 
kierowniczych, podwyższenia dodatków funkcyjnych z tytułu wychowawstwa 
klasy, z tytułu powierzenia funkcji doradczy metodycznego, za sprawowanie 
opiekuna stażu,  
 
Anna Hetman 
 - Każde zmiany dodatków skutkują wyższą kwotą w budżecie miasta. Z naszych 
wyliczeń wynika, że podniesienie dodatków funkcyjnych dla stanowisk 
kierowniczych skutkuje kwotą 500 tys. zł. Chciałabym wprowadzić dodatek 
motywacyjny dla Dyrektorów i dodatek za wychowawstwo. Pozostałe dodatki 
pozostaną na tym samym poziomie.  
 
Anna Toborowicz 
 - Jaka to będą kwoty? 
 
Anna Hetman 
 - Planujemy dodatek funkcyjny podnieść max do 1500 zł.  
 
Anna Toborowicz 
 - W jaki sposób zostaną zagospodarowane środki finansowe, które są w styczniu 
wypłacane dla nauczycieli, którzy nie uzyskali średniej? 
 
Anna Hetman 
 - Zwiększenie dodatków funkcyjnych pozwoli nam zmniejszyć tą kwotę. Do 
półrocza pieniędzy wystarczało.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - 3 kwartał pokaże jaka jest skala.  
 
Ad. 6 
 
Przyjęcie protokołów. 
 
 
Protokół z 19 maja 2015 został przyjęty głosami: za-3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
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Protokół z 10 czerwca 2015 roku został przyjęty głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 
 
Ad. 7 
 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za przybycie po czym 
zakończyła posiedzenie.  
 
I. Posiedzenie wyjazdowe do SP nr 9   - stan przygotowania placówki do 
przyjęcia dzieci 6 letnich.  
 
Komisja dokonała wizytacji placówki – sprawdzono stan przygotowania placówki 
do przyjęcia dzieci 6 letnich. Placówka jest dobrze wyposażona w pomoce 
dydaktyczno-metodyczne. Świetlica szkolna będzie dostoswana do potrzeb  
rodziców odbierających dzieci po pracy. Zwrócono uwagę na zły stan boisko przy 
szkole, boisko wymaga całkowitego remontu.  
 
 
 
 
Protokołowała                                           Przewodniczą Komisji Edukacji 
Monika Dulewicz                                                ANNA TOBOROWICZ 


